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                                                                                                        Nuuk, 11-10-2016 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål  til Naalakkersuisut:  

1. Hvordan registreres arbejdsskader i vort land ? 

2. Hvor langt tid i det seneste år  kan tilgængeligheden af registrerede 

arbejdsskader ses ? 

3. Hvor mange anmeldelser af arbejdsskader er registreret, i gennemsnit, i 

årenes løb og hvor mange af disse er blevet godkendt ? 

a. Hvor mange har fået afslag ? 

b. Hvad er grundlaget for afslag ? 

c. Hvilke muligheder foreligger for individer, der enten er ramt af 

konsekvenser af arbejdsulykke eller har fået fysisk mén som følge af skaden, 

for at få deres sag taget op igen, når skaden er anmeldt efter 

anmeldelsesfristen ?   

d. Hvormange arbejdsskade sager er afgjort ved dom ? 

e. Hvormange af disse sager (i grønland og danmark) er afgjort ved dom 

(arbejdsskadestyrelsens afgørelse) stadfæstet eller frifundet ? 

(Medlem af Inatsisartut, Anthon Frederiksen, Partii Naleraq) 
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Begrundelse:  

Heldigvis bliver flere og flere mere overbevidst om deres rettigheder og retter henvendelse til 

myndighederne. Som følge heraf er flere begyndt at sætte spørgsmålstegn ved den service det 

offentlige byder dem.  

Jeg ønsker at vide hvilke muligheder der er for individer, der har pådraget sig mén som følge 

af arbejdsskade, når skaden ikke er anmeldt indenfor givne tidsramme og forældet,  eller 

sagen ikke var behandlet korrekt, også fordi vedkommende til at starte med, ikke havde 

regnet med, at skaden skulle blive så omfattende, at det enten påvirker arbejdsdygtigheden 

eller individets generelle sundhed og motivation samt mentalitet. Netop fordi der ikke findes 

bredere muligheder for personer, der har pådraget sig fysisk mén, afholdes mange personer 

fra at tage initiativer for at kæmpe for bedre tilværelse i hverdagen.   

Vi har derfor behov for uddybende svar på før omtalte spørgsmål. 

  


